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Protokół Nr 6 
z posiedzenia Komisji Zdrowia i Opieki Społecznej Rady Miejskiej w Wi ęcborku, 

odbytego w dniu 22.11.2011r. 
 
I część spotkania odbyło się w salce narad Urzędu Miejskiego w Więcborku. 
 
Posiedzenie trwało od godz. 10:00 – 13:00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
Spoza Komisji w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Przewodniczący Rady Miejskiej    - Józef Kujawiak 
2. Burmistrz Więcborka     - Paweł Toczko 
3. Dyrektor Miejsko-Gminnego Ośrodka 
Pomocy w Więcborku     - Tomasz Siekierka 
4. Dyrektor BOOS      – Waldemar Kuczerepa 
 
Na wstępie Przewodniczący Komisji p. Jan Antczak powitał radnych i zaproszonych gości. 
 
Przedstawił porządek obrad spotkania, który przewidywał: 

1. Omówienie problemu ludzi bezdomnych z terenu gminy Więcbork przed nadchodzącą 
zimą 2011/2012. 

2. Sprawy różne. 

II część spotkania 

3. Kontrola asortymentu artykułów spożywczych znajdujących się w sklepikach 
szkolnych – wizyta w Szkole podstawowej w Więcborku i Gimnazjum w Więcborku. 

J. Antczak poinformował, że do porządku obrad Komisji ma zostać wprowadzony punkt 
dotyczący zatwierdzenia projektu uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola 
samorządowego prowadzonego przez Gminę Więcbork. 

Poprosił o przegłosowanie zmiany w porządku obrad. 

Wynik głosowania: 

„za” jednogłośnie 

Ad. 1. Projekt uchwały w sprawie opłat za świadczenia przedszkola samorządowego 
prowadzonego przez Gminę Więcbork przedstawił W. Kuczerepa. „Wyjaśnił, że zmiana jest 
wymuszona wyrokiem NSA, który zakwestionował umieszczenie określenia „opłata stała”. 
Gminy teraz muszą dokonywać zmian. 5 godzin pozostaje bezpłatnymi. Zmienia się sposób 
naliczania pozostałych godzin. Obecnie funkcjonowała opłata stała 90 zł, teraz będzie 
zróżnicowanie i cena będzie uzależniona od ilości godzin, jakie dziecko przebywa  
w przedszkolu. Propozycja to 1,70 zł za każdą następną godzinę. Przy maksymalnym 
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obciążeniu godzin będzie to kwota 102 zł. Biorąc pod uwagę inflację i fakt, że w ostatnich 
latach nie było podwyżek taką właśnie stawkę proponujemy”. 

J. Antczak zapytał czy Komisja Zdrowia może opiniować taką uchwałę. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, że tak. 

S. Piłka zapytał czy dzieci przebywają w przedszkolu 8 godzin. 

W. Kuczerepa odparł, że od 8.00 do 13.00 to godziny bezpłatne. Płatne są godziny od 7.00  
do 8.00 i powyżej 13.00. 

Więcej pytań nie było, więc przystąpiono do głosowania. 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 

Ad. 2.  Z problemem ludzi bezdomnych zapoznał Komisję T. Siekierka – Dyrektor MGOPS 
w Więcborku. Wyjaśnił, że obecnie znanych jest 8 osób, które spełniają definicję 
bezdomności. Część z tych osób w ubiegłym roku była objęta wsparciem, np. umieszczeniem 
w schronisku. Obecnie jedna osoba jest już w schronisku, jedna nie jest widywana. Jedna 
osoba jest poszukiwana przez Policję i nie wiadomo co się z nią dzieje. Jedna osoba oczekuje 
na umieszczenie w domu pomocy społecznej. Jedna osoba jest w szpitalu. Jedna osoba 
odmawia pomocy. Nie wiadomo już jakich argumentów użyć, aby przekonać ją  
do umieszczenia w schronisku na okres zimowy. Proponujemy schroniska już od września. 
Bez efektu. Za chwilę będzie też problem z miejscami. 

J. Kujawiak zapytał jaki jest stan zdrowia tej osoby. 

T. Siekierka odpowiedział, że twierdzi, że czuje się dobrze. 

Burmistrz P. Toczko dodał, że osoba ta nadaje się tylko na detoks. 

T. Siekierka dodał, że w sytuacjach zagrożenia życia Policja ma prawo przewieźć taką osobę 
na Komendę do Sępólna, ale tylko na jedną noc. Dalej bez zgody nic zrobić nie można. 
Kontynuując  temat osób bezdomnych T. Siekierka wymienił, że jest też jedna osoba, która na 
widok pracowników socjalnych ucieka. Nie wiadomo też jak wygląda sytuacja rodzinna tej 
osoby. Jest też osoba, która ma wyrok eksmisji, ale na razie mieszka jeszcze. W okresie 
zimowym raczej nie zostanie pozbawiona mieszkania. Jest jeszcze jedna osoba, która jest 
widywana w różnych miejscach. Mamy świadomość, że trzeba czuwać. Jedną osobę udało się 
już umieścić w domu pomocy społecznej. Koszt utrzymania jednej osoby w DPS to 2500 zł, 
co dopłaca gmina. Dla porównania koszt utrzymania dziecka w domu dziecka wynosi  
od 5000 do 5500 zł. Pracownicy nasi mają na uwadze, że jest taka lista osób najbardziej 
zagrożonych, ale nie mamy wpływu na to. 

Burmistrz P. Toczko dodał, że jest długa procedura sądowa. Do leczenia nie można nikogo 
zmusić, jeśli nie ma dobrej chęci ze strony takiej osoby. 
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T. Siekierka dodał, że problemem jest to, że w schronisku nie można pić. 

J. Antczak poprosił Dyrektora MGOPS, aby pracownicy mieli na uwadze osoby bezdomne  
i monitorowali to co się z nimi dzieje. 

A.Wenda zapytał czy znane są jeszcze jakieś osoby, które mogłyby być zagrożone 
bezdomnością. Zna jeszcze osobę, która się błąka. 

T. Siekierka zapisał dane osoby i obiecał sprawdzić. Poprosił też, aby wszystkie sygnały 
zgłaszać do opieki. Są też różne sygnały dotyczące decyzji środowiskowych. Znane  
są przypadki zamiany artykułów spożywczych na inne artykuły, pomimo pism wysyłanych  
do właścicieli sklepów. 

M. Kielich – dodał, że właściciele sklepów powinni stosować się do decyzji wydanych przez 
MGOPS. 

Więcej pytań nie było. 

T. Siekierka zapytał czy coś wiadomo w sprawie mieszkań chronionych. 

Burmistrz P. Toczko odpowiedział, że sprawa trwa w sądzie. „W I instancji wygraliśmy,  
II instancja przekazała sprawę do ponownego rozpatrzenia. Działka została kupiona przez 
gminę, na co jest akt notarialny. Będziemy za pośrednictwem Wojewody wnosili o zmianę 
zapisów w księgach  wieczystych, gdzie przez niedopatrzenie nie zostało to uwzględnione”. 

 

Na tym I część spotkania Komisji zakończono. 

II część spotkania odbyła się w Szkole Podstawowej w Więcborku oraz Gimnazjum  
w Więcborku. Dotyczyła kontroli asortymentu artykułów spożywczych znajdujących się  
w sklepikach szkolnych. 

Właścicielka sklepiku w Szkole Podstawowej w Więcborku pokazała asortyment sklepu. 
Radnych interesowały chipsy. Okazało się, że są chipsy, ale kukurydziane, zatwierdzone 
przez SANEPID. Poza tym była woda, soki, kanapki, owoce, słodycze. 

A.Wenda zapytał czy jeśli dzieci przyniosą ciasto to jest ono sprzedawane na przerwach,  
a pieniądze zasilają konto klasy? 

Właściciel sklepu odpowiedziała, że tak. Dodała, że mało obiadów jest przygotowywanych, 
zaledwie 50 dziennie. 

J. Antczak zaproponował, aby na następną komisję zaprosić Dyrektora MGOPS  
i porozmawiać czy istnieje możliwość jakiejkolwiek dopłaty do posiłków w szkole. 

S. Piłka stwierdził, że pieniądze powinny być przekazane do szkoły z przeznaczeniem  
na posiłki. 
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Dyrektor szkoły I.Bonecka przedstawiła radnym chłopców uzdolnionych, którzy jeżdżą do 
Bydgoszczy na lekcje muzyki: Kubę i Szymona. Kuba zaprezentował swój śpiew i wprawił 
Komisję w zachwyt. 

Spotkanie w Szkole Podstawowej w Więcborku zakończono. 

Radni udali się do Gimnazjum w Więcborku. Właściciel sklepu pokazał asortyment. Produkty 
tego samego rodzaju jak w Szkole Podstawowej, zatwierdzone przez SANEPID. 

 

Na tym spotkanie Komisji zakończono. 

Prot. E.K.K. 

 

 

Przewodniczący Komisji 

/-/ Jan Antczak 

 

 

 


